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El ministre de Finances i Funció 
Pública, Jordi Cinca, va exposar 
ahir al davant de la comissió le-
gislativa de Finances i Pressu-
post el pla de treball per a l’apli-
cació de l’Acord Monetari. Entre 
les qüestions que va plantejar 
és que la data “més probable” 
per a la primera emissió d’eu-
ros andorrans serà l’1 de gener 
del 2014, en primer lloc perquè 
tota la normativa relacionada 
amb aquest encunyament ja es-
tigui enllestida i en segon lloc 
perquè té més interès per als 
col·leccionistes que siguin euros 
amb el curs legal d’un any.

Per afrontar tot el treball que 
suposa aquest Acord Monetari, 
s’ha dividit la feina en diferents 
grups de treball i s’han priorit-
zat aquells que tenen un termini 
de compliment més curt, de 12 i 
18 mesos. Així, hi ha un primer 
bloc que tracta de la prevenció 
del blanqueig i que haurà d’es-
tar enllestit en divuit mesos. El 
segon bloc és el que preveu la 
feina de prevenció del frau i de 
la falsificació de la moneda, i 
que també ha d’estar acabat en 
divuit mesos; el bloc 3 inclou les 
regles sobre els bitllets i les mo-
nedes en euros i hi ha un termini 

de dotze mesos per complir-lo, i 
pel que fa al bloc sis, el que ha 
d’acabar amb la signatura d’un 
acord amb l’Iosco, també té un 
termini de divuit mesos. 

Així, s’han prioritzat aquests 
blocs, tot i que també es treba-
lla, segons va afegir Cinca, en el 
quart i el cinquè, que tracten de 
la legislació en matèria bancària 
i financera i de la col·lecta per a 
l’INAF i reporting al Banc Cen-
tral Europeu. En aquest cas els 
terminis són de quatre i sis anys, 
però el titular de Finances ja ha 
posat en relleu que en alguns ca-
sos el termini de sis anys s’escur-
çarà a quatre ja que hi ha molta 
normativa que està relacionada 
i, per tant, en treballar-ne una ja 
es treballa també l’altra.

Els quatre grups de treball ja 
han començat a funcionar i una 
de les feines més importants que 
s’està fent és la relativa a la quan-
titat de normativa que s’haurà 
de generar o bé transposar arran 
de l’acord. El calendari de treball 
previst, segons va especificar 
Cinca, preveu que la setmana 
del 15 octubre es faci un envia-
ment al comitè mixt (format per 
representants d’An dorra i de la 
Unió Europea) dels esborranys 
de la legislació andorrana adap-
tada i de la nova legislació que 

s’ha generat. Tot seguit, l’última 
setmana de novembre es farà la 
primera reunió del comitè mixt 
per revisar les propostes de les 
modificacions legislatives. Des-
prés, al desembre, l’objectiu és 
poder fer les modificacions i mi-
llores de les propostes legislati-
ves per tenir una versió definiti-
va i perquè el Govern les pugui 
aprovar i presentar a tràmit par-
lamentari durant el gener. 

Tal com va destacar Cinca, 
la previsió és que es puguin 
complir els terminis exigits i, 
d’aquesta manera, va destacar 
que s’ha intentat demostrar una 
actitud “proactiva” que hauria 
de servir en cas que s’hagués de 

demanar alguna pròrroga. El ti-
tular de Finances va afegir que 
els treballs del bloc 1 estan molt 
avançats i que no hi ha d’haver 
cap problema per estar dins els 
terminis fixats. Això és, en part, 
perquè els requisits demanats 
són coincidents amb la feina que 
el país ja ha de fer per adaptar-se 
a les exigències del Moneyval. 

Pel que fa a la feina dels blocs 
2 i 3, que va molt lligada, es tre-
balla perquè es puguin emetre 
euros andorrans l’1 de gener 
del 2014. A finals d’any es con-
vocarà un concurs per al disseny 
d’aquest euro, que es vol que 
sigui una imatge representati-
va del país. Paral·lelament, es 

treballarà amb les fàbriques de 
moneda de França i Espanya per 
decidir on s’encunyen i també 
les recomanacions que puguin 
fer sobre el disseny. 

Cal recordar que hi haurà una 
part dels euros emesos que serà 
per a curs legal (mínim 80%) i 
una altra estarà destinada a mo-
nedes de col·lecció (màxim 20%), 
i que la quantitat exacta s’ha de 
concretar amb el comitè mixt 
dins els paràmetres establerts 
per l’acord. En aquests blocs 2 i 
3, Cinca va concloure que la fal-
ta de legislació respecte d’això és 
“absoluta”. 

El president de la comissió 
legislativa, Martí Salvans, va 
posar en relleu els reptes que es 
deriven d’aquest acord, especi-
alment pel que fa a la legislació 
que cal adoptar, i que canvia 
constantment. Per la seva ban-
da, el president del grup parla-
mentari socialdemòcrata, Jaume 
Bartumeu, va destacar que la 
compareixença derivava d’una 
pregunta que el PS va formular 
al Consell General i va afegir 
que celebrava que s’hi estigui 
treballant “i de valent”. També 
va destacar que serà impossible 
traduir tota la legislació i que, 
per tant, la solució serà transpo-
sar-la directament en francès. 

Cinca preveu que l’emissió d’euros 
pugui començar l’1 de gener del 2014
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cinca va comparèixer ahir davant la comissió legislativa de Finances.

El grup parlamentari socialde-
mòcrata ha entrat a la Sindicatu-
ra una pregunta en què es qües-
tiona el Govern sobre els passos 
que s’han fet per contractar les 
places vacants que quedin lliu-
res a la policia per jubilació. La 

pregunta s’haurà de respondre 
en la sessió del dia 11, en què 
també es contestaran tres qüesti-
ons més entrades a la Sindicatu-
ra pel grup socialdemòcrata. La 
primera és sobre els motius que 
han dut a l’abandonament del 
projecte del nou Liceu i la postu-
ra que pensa adoptar l’executiu 

davant d’aquesta situació; la se-
gona, les implicacions que com-
portarà l’augment de més del 
cent per cent del forfet escolar 
d’acompanyant. I, finalment, el 
president del grup parlamentari 
socialdemòcrata, Jaume Bartu-
meu, demana sobre les queixes 
dels transportistes. 

El PS demana com es cobriran 
les places vacants a la policia

consell general
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El ministre de Finances i Fun-
ció Pública, Jordi Cinca, va ex-
pressar ahir el sentiment  que 
“aquestes darreres setmanes” 
han aportat “el convenciment” 
entre els afectats que el com-
plement de jubilació és un pro-
blema insostenible i que ha de 

ser resolt. Va reiterar la volun-
tat del Govern de no eludir la 
responsabilitat de trobar una 
solució i l’oferiment de diàleg. 
Per la seva banda, el president 
del grup socialdemòcrata, Jau-
me Bartumeu, va destacar que 
s’ha arribat a l’actual situació 
per la falta de diàleg demos-
trada per l’executiu. 

Reaccions a la protesta 
convocada pels policies
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